
 
 

Minnesanteckning Uppdragsgrupp Vårdövergång i Samverkan 

Datum:  2023-11-14 

Plats:   Teams 

Närvarande: 

Sonja Nilsson, Anna Lindeblom, Marie Elm, Gunnel Wessbo, Annika Arvidsson, 

Olga Lacatus, Elvy Johansson, Malin Hummel, Maria Glemfelt, Anneli Westberg, 

Emma Noring, Behnaz Farbod, Pernilla Berglund, Mia Börjesson Olsson, Charlotte 

Bliesener Falkenström, Karin Jensen samt Anna-Lena Hardtmann. Helen Simonen 

från SÄS är med som gäst via Maria Glemfelt. 

Frånvarande:                                             

Lotta Andersson, Mattias Olerot, Erika Björklund och Anna-Lena Ingelhag. 

                                                      

§ 1. Mötets öppnande  

Ordförande hälsade alla välkomna och öppnade mötet. Kort presentationsrunda görs 

då Karin Jensen är med för första gången.  

 

§ 2. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes efter att övrig fråga lyfts in. Justering i 

minnesanteckningen från föregående möte gjordes och det står nu gällande 

information i NPÖ att den är begränsad. Minnesanteckningarna är publicerade. 

Anna-Lena Hardtmann är sekreterare på dagens möte. 

 

§ 3. Årshjulet – Vad ska göras?                                                                                    

Oktober: Workshop kommer genomföras i mars 2024. I oktober ska det enligt 

årshjulet också göras en översyn av återinskrivningar, men vid tidigare möte 

beslutades att vi avvaktar med detta och fokuserar på avvikelser och bedriver ett 

förbättringsarbete utifrån det. Workshoparnas fokus kommer också involvera 

avvikelserna.                                      

November: Översyn av årshjul 2024 avvaktas till att den nya Beredningsgruppen 

startat i januari. Redovisning av egengranskning, se även § 7. 

                                

§ 4. Övriga frågor                              

Det är under punkten övrigt som vi tar hand om de verksamhetsnära frågorna.  

Kort information från olika grupperingar 

SAMSA-grupperingar 

SAMSA förvaltning Behnaz Farbod informerar. 



 
 

Ingen ny information. På senaste mötet pratade man om hur man ska strukturera 

arbetet 2024 och utformningen av en utvecklingsplan. 

SAMSA utveckling                                       

Ny uppdatering kommer ske av SAMSA 13 december. Bland annat kommer man 

kunna bifoga filer. VGR och kommunerna måste ha interna rutiner för mellanlagring 

på datorn för att sedan kunna bifoga i SAMSA. VGR har ännu inte fått klartecken 

från jurist hur man ska mellanlagra. Någon förberedelse för möjligheten att bifoga 

filer är inte gjord. Då möjligheten ändå kommer finnas att bifoga filer är det viktigt 

att frågan om vad som får eller inte får göras tydliggörs och informeras till 

verksamheterna, frågan lyfts till AU. Charlotte Bliesener Falkenström kommer även 

kontakta Södra Älvsborgs representanter i VVG för att de också ska kunna lyfta 

frågan.  

SAMSA Rutin                                            

Maria Glemfelt har varit med på möte. In- och utskrivningsrutinen ska nu beslutas på 

VVG. Arbetet med öppenvårdsrutinen ska påbörjas. Maria önskar att man på något 

sätt dokumenterar hur mycket tid som läggs på arbetet. Arbetet med SIP-rutinen har 

inte påbörjats.  

Styrgrupp närvård och Närvårdskontoret 

Samma personer som idag är med i Uppdragsgrupp Vårdövergång i Samverkan 

kommer med bara något undantag vara med i Beredningsgruppen nästa år. Tider för 

alla grupperingar kommer skickas ut inom kort. Inriktningsdokumentet kommer 

försvinna och Närvårdskontoret ska gå igenom detta för att tillse att allt av vikt 

kommer med i de nya dokumenten. Protokoll från Styrgrupp närvård finns på 

hemsidan och informationsbrev finns, som man kan prenumerera på. Maria Jonsson, 

Borås Stad som idag är ordförande i Styrgrupp närvård kommer sluta. Karin Scharl 

kommer vara ordförande 2024–2025. I AU kommer Maria Jonsson ersättas av Nina 

Landström som kommunrepresentant.  

 

Information ifrån SAMLA 

Inget nytt.  

Sköra äldre                                    

Samverkansgrupp Sköra äldre skulle haft möte den 22 oktober, men det blev inställt 

på grund av datastrul. Gruppen kommer ha nästa möte 20 november. Arbetet kring 

CFS fortsätter.  

Bårhusremissen                                              

Inget nytt gällande arbetet med bårhusremiss. Marie Elm har efterfrågat information, 

men inte fått svar.  

Mobil närvård                                                         

Arbetet med Mobil närvård kommer framöver ledas av Karin Jensen. Diskussion för 



 
 

arbetet kring mobil närvård 2024 pågår. Fokus ska vara att se över hur teamen 

fungerar, hur man kan samverka mellan teamen och hur man kan arbeta framöver.  

SKR:s nätverk Sammanhållen vård och omsorg                                         

Maria Glemfelt kommer rapportera ytterligare på mötet i december, då nästa möte 

för SKR:s nätverk är den 4 december.  

SBAR                                 

Från den 6 november kommer Löf (Regionernas ömsesidiga försäkringsbolag) ta 

över förvaltningen av SBAR från SKR. 

Program Millennium                                   

Ett första möte i samverkan kring Program Millennium kommer genomföras 20 

november. En introduktion till Närvårdssamverkan ska göras, Madelene Alfinsson på 

kommunalförbundet ska redovisa vad som framkommit i den workshop som 

genomförts med kommunerna följt av laget runt. Deltagare kommer vara de som 

arbetar med införandet i Närhälsan respektive SÄS och kommunalförbundet. Privata 

utförare kommer vara med på mötet även om det kan vara så att de inte kommer gå 

in i Millennium samtidigt som övriga verksamheter. Oro för vad det innebär att de 

privata inte kommer gå in samtidigt och att man kommer behöva arbeta i två olika 

system framförs, till exempel kallelse till SIP. Många rutiner kommer behöva göras 

om. Risk- och konsekvensanalys måste göras. 

Fax av rehabepikris                                                                                                          

Vid föregående möte så bestämdes att SÄS skulle kontakta kommunerna och de 

privata rehabenheterna för att efterfråga hur de ställer sig till SÄS önskemål om att 

sluta faxa. Det har genomförts två möten och nytt förlag har tagits fram. MAS/MAR 

har också haft ett möte där man diskuterat vidare. Tanken från SÄS sida är inte heller 

att man ska behöva läsa i NPÖ utan informationen i SAMSA ska vara tillräcklig. 

Annelie Westberg visar dokumentet som tagits fram. Förslag är att ärendet blir en 

läxa som omhändertas på sedvanligt sätt. Närvårdskontoret blir sammankallande och 

gruppen ska bestå av Anneli Westberg, Maria Glemfelt, Jessica Engkvist, Mia 

Börjesson Olsson, Mattias Olerot och Pernilla Berglund. SÄS har tittat på avvikelser 

kopplade till rehab och konstaterat att det framför allt rör sig om patienter där rehab 

inte blivit inkopplade alls. Anna-Lena Hardtmann har också gjort en övergripande 

genomgång av avvikelser till rehab SÄS kopplat till utskrivning från slutenvården 

och om statistiken är rätt framtagen så finns det i MedControl i genomsnitt 20 

avvikelser/år sedan 2020 och hittills 26 i år. 

Förslag Rutin för in-och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård                               

Under sommaren var det en remissrunda på förslag på Rutin för in- och utskrivning 

från sluten hälso- och sjukvård. Det var få av de kommentarer som skickats in från 

Södra Älvsborg som kommit med i ändringarna. Vi avvaktar tills vi vet att beslut är 

taget men en delregional tillämpning eller rutin ska tas fram.   



 
 

Film kring Socialtjänstlagen                               

Cecilia Axelsson, GR har meddelat att filmen som skulle göras kring 

Socialtjänstlagen (SoL) inte är klar ännu, men den kommer bli klar i slutet av 

november eller början av december.   

Information om Mobilt Psykiatriskt team                      

Teamet arbetar i nuläget enbart med vuxna och alltså inte med barn, vilket 

informerats om tidigare. Det framförs att det är viktigt att information går ut när 

ändringar görs av olika slag.                                  

Uppdaterad version av informationsbroschyr bifogas minnesanteckningen.  

Förskriva infusionspumpar                                                            

SÄS har haft möte med några av MAS:arna kring förskrivning av infusionspumpar 

och de önskar att det blir en läxa för att arbeta vidare med detta. En grupp tillsätts där 

Närvårdskontoret blir sammankallande. Gruppen kommer bestå av Elvy Johansson,  

Marie Elm, Annika Arvidsson, Maria Glemfelt och Lisbeth Jensen. Primärvården 

adjungeras om behov finns.  

Förslag på mål 2024–2025                                      

Förslag på mål 2024–2025 presenteras. Beslut kommer tas i Styrgrupp 8 december. 

Förslag är att målen gäller för två år för att arbetet ska bli mer långsiktigt. Målen är 

till för att uppnå vår målbild. Förslag på övergripande mål presenteras: Väl planerad 

vårdövergång för den enskilde, Ökat förebyggande och hälsofrämjande arbete samt 

Stärkt samverkan. Delmål för respektive område presenteras. Väl planerad 

vårdövergång för den enskilde: Genomföra egengranskning, God dokumentation i 

det gemensamma IT-systemet för planering och Den enskildes/anhöriges upplevelse 

av vårdövergången. Ökat förebyggande och hälsofrämjande arbete: Förebyggande 

insatser (ex. team) för äldre och andra målgrupper ska införas i samtliga lokala 

samverkansområden, Andel listade individer 75 år och äldre som haft kontakt med 

vårdcentralen och där fördjupad läkemedelsgenomgång genomförts de senaste 12 

månaderna ska öka och Följa utvecklingen av andelen individer 75 år och äldre som 

hämtat ut olämpliga läkemedel. Stärkt samverkan: Öka antalet upprättade SIP, 

Styrgrupp närvårds samverkan ska öka, Deltagare från lokal samverkan ska årligen 

redogöra för Styrgrupp närvård de åtgärder som lokalt vidtagits utifrån avvikelser i 

samverkan och Årligen genomföra en samverkanskonferens med fokus på 

omställningen/förflyttningen till Nära vård.                                            

Presentation bifogas minnesanteckningen.  

BVC i SAMSA                                  

Möte har genomförts med andra delregioners SAMSA-förvaltare och GITS, Maria 

Fredriksson. Man har bestämt att BVC inte behöver någon egen inkorg i SAMSA 

utan kommer ligga under vårdcentralens inkorg. Närhälsan utbildar sin personal nu. 

Om de privata vårdcentralerna har behov av utbildning som inte kan lösas internt så 

kan Närvårdskontoret kontaktas och så kan Behnaz Farbod vara behjälplig.  



 
 

Egenvård hälso- och sjukvård kommun                                                           

Elvy Johansson informerar om att man i MAS-nätverket tagit fram ett dokument 

gällande egenvård för hälso- och sjukvård i kommun. Dokumentet kommer mejlas 

till deltagarna i Uppdragsgrupp Vårdövergång i Samverkan för kännedom. 

Lär Ut                                             

Marie Elm informerar om att det varit kö till utbildning för Lär Ut och därför har 

man preliminärbokat en extra omgång till våren 2024.  

 

§ 5. Delregional tillämpning för in- och utskrivning från sluten hälso- och 

sjukvård                                                     

Under denna punkt tas frågan upp hur det fungerar med den nya tillämpningen för in- 

och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård. En utvärdering ska göras när ett år 

har gått. Närvårdskontoret har påbörjat arbetet med enkätfrågor som ska ställas i 

Esmaker. Karin Jensen ska vara sammankallande i arbetsgrupp som gör ett förslag på 

frågor. I gruppen ska Lotta Andersson, Maria Glemfelt och Behnaz Farbod vara med. 

Tanken med utvärderingen är att kunna justera i tillämpningen, men inte att återgå 

till gamla arbetssätt. 

§ 6. Samordnad Individuell Plan – SIP                                           

Maria Glemfelt presenterar. Två SIP-informationsträffar ha genomförts och 

återkoppling kring delar av den presentationen görs. Det handlar om att gå från 

nuläge till önskat läge med kunskapsstyrning där Resurser, Kunskap och Kvalité är 

delar som bygger på varandra. Upplevelsen är att man på grund av resurserna inte 

kommer vidare till nivån med kunskap. Emma Noring har haft möte med de 

personliga ombuden från alla kommuner och de framförde bland annat att kallelserna 

inte är så bra och att många håller i möten på mindre bra sätt där den enskilde känner 

sig ifrågasatta. Detta handlar om alla tre delar; Resurs, Kunskap och Kvalité. Gunnel 

Wessbo berättar att man på SOF i Borås arbetar med att öka delaktigheten för sina 

brukare. Tips är att använda den information som finns på den länsgemensamma 

hemsidan. Man har också arbetat med bildstöd. När man genomfört egengranskning i 

SAMSA så upplever man att det finns behov av egengranskning även gällande SIP. 

Behnaz Farbod bekräftar att kvalitén behöver bli bättre gällande dokumentationen för 

SIP. Maria Glemfelt beskriver också vikten av att tänka på att den enskilde kan vara 

”nybörjare” eller ”återvändare” när det gäller vårderfarenhet. Dialog behövs gällande 

om vi har samsyn i att fler SIP ska genomföras, Vilka möten med den enskilde och 

närstående som förekommer idag utan att det blir ett SIP-möte och vad kommande 

workshoppar lokalt har för syfte. Flera SIP har genomförts på sjukhuset innan 

utskrivning som man upplevt inte har blivit bra och dessa bör ses över lite extra. Om 

någon har bra avvikelser så kan avvikelsegruppen också se över något ärende. 

Process-statistiken från oktober visar att 43 SIP gjordes i länet före utskrivning från 

slutenvården och Gunnel Wessbo efterfrågar om någon vet hur många av dessa som 

gjordes på SÄS. Finns inget svar på detta vid dagens möte. Enligt statistiken så har 



 
 

41 planeringsmöten genomförts på SÄS trots att detta inte längre finns i vår 

tillämpning och enligt Maria Glemfelt är det kommuner utanför vår delregion och en 

av kommunerna i Södra Älvsborg som fortsatt bokar planeringsmöten för sin 

statistik. Utbildningar för SIP finns, bland annat Skaraborgs digitala film som Karin 

Jensen gått igenom. Hon upplevde att den utbildningen var på hög nivå om man inte 

har förkunskap. Maria Glemfelt kan hålla i nya SIP-utbildningar igen och kan kalla 

till detta. Hon ställer också frågor kring utbildning; Vilka stödinsatser ser man behov 

av, Ska digital SIP-utbildning erbjudas igen, Hur ofta ska informationsmöten hållas, 

Ska det vara specifika möten för chefer respektive medarbetare? Förslag är att det på 

mötet den 14 december läggs en längre tid på diskussioner kring SIP och Sonja 

Nilsson och Charlotte Bliesener Falkenström planerar för detta. Alla behöver 

förbereda sig utifrån de frågeställningar som finns i presentationen.  

Presentationen bifogas minnesanteckningen.  

 

§ 7. Genomgång av läxor/uppdrag                               

Genomgång gjordes av läxorna. För mer information, se dokument som bifogas 

minnesanteckningen.  

På listan med saker att omhänderta ligger dokument kring dietist och logoped.  

Enteral nutrition                                       

Utifrån RMR – Enteral nutrition så skulle en arbetsgrupp tillsättas som ska arbeta 

med detta delregionalt och ett första möte har genomförts. Karin Jensen är 

sammankallande. Det hade varit ett bra möte men arbetet kommer ta tid. 

Återkoppling kommer ske nästa år.  

Trakeostomi, ventilator och hostmaskin                                         

Gruppen som skulle göra en översyn av rutin och bilagor respektive 

utbildningsmaterial gällande rutin trakeostomi, ventilator och hostmaskin har träffats 

en gång men har konstaterat att ytterligare möte behövs för fortsatt diskussion. 

Gruppen ska fortsatt bestå av Malin Johansson och Andrea Standar från SÄS och 

Elvy Johansson och Lotta Andersson från kommun. Förslag är att också Gunnel 

Wessbo ingår i gruppen då hon aktivt använt materialet och framfört 

frågor/kommentarer. Gruppen tillstyrker att Gunnel Wessbo också är med. Frågan 

ställs om någon mer är Gunnel Wessbo använt utbildningsmaterialet, då det vore bra 

att få med fler kommentarer om det finns. Alla tar med frågan till sina verksamheter 

och återkopplar till Anna-Lena Hardtmann senast 28 november. 

Analys/Genomgång av ansvarsfliken i SAMSA                          

Ett första möte för analys/genomgång av ansvarsfliken i SAMSA har genomförts. 

Arbetsgruppen har konstaterat att det idag saknas dokumentation och plan finns på 

hur man ska kunna arbeta vidare och fortsatt arbete kommer ske. 



 
 

Planering av workshop till mars 2024                                                                        

Ett första möte för att påbörja planeringen för workshop i mars 2024 är bokat den 22 

november. Tanken är att utgå ifrån avvikelser, se även § 8. 

Arbete med ambulansen                                

Förslag på rutin för ett pilotprojekt för ambulansen SAMSA kopplat till Tranemo och 

Svenljunga är framtagen. Helen Simonen presenterar. Frågan kommer lyftas till AU. 

Någon från Närvårdskontoret kommer vara sammankallande för att fortsätta arbetet 

nästa år. Förslag på ytterligare rutin kring SIP utifrån vad ambulansen ser och får till 

sig kommer hanteras under samma läxa.                                          

Kompetensplan       

Möte i gruppen som ska arbeta med kompetensplanen har genomförts. Ett påbörjat 

förslag på årshjul för kompetensplan presenteras. Några områden är inlagda i 

årshjulet och vissa ligger som ”övrigt” i presentationen. De flesta utbildningar skulle 

kunna ske digitalt och personal inom de egna verksamheterna skulle troligen kunna 

hålla i utbildningar. Viktigt att komma ihåg området skola kopplat till vård som en 

viktig del i utbildningssatsningarna.                     

Presentationen bifogas minnesanteckningen. 

Översyn dokument                                   

Inför mötet idag har nytt dokument för Vårdbegäran skickats ut där formalia, men 

även strukturen är ändrad, dock inte innehållet. Det finns funderingar på innehåll 

gällande läkemedel och aktivitets- och funktionsförmåga. Fortsatt arbete ska ske med 

dokumentet. Dokumentet Vägledning och checklista i SAMSA för asylsökanden och 

personer som vistas i Sverige utan nödvändiga tillstånd vid behov av kommunal 

hälso- och sjukvård är genomgånget och bland annat är justeringar av länkar gjorda. 

Gruppen får möjlighet till mötet i december att läsa och inkomma med kommentarer 

om något är felaktigt, sedan publiceras nytt dokument. För Beslutsstöd enligt VISAM- 

modell för sjuksköterskor inom kommunal hälso- och sjukvård i Södra Älvsborg 

fanns inget original och detta ska åtgärdas. På aktuellt dokument fanns inte heller 

några datum och enbart årtal kommer sättas. Marie Elm kollar upp gällande årtal.  

Förvägsplanering                                  

Planerade operationer på ortopeden                                                   

Arbetet kring Pilot förvägsplanering fortsätter. Dokument och tidsplan som tagits 

fram presenteras. I gruppen sitter representanter för ortopedi SÄS, primärvård och de 

två kommuner som ska ingå i piloten, Borås och Bollebygd. Gemensamt 

informationsmaterial liksom checklista för avstämning/uppföljning ska tas fram. Plan  

och rutin för piloten skickas ut tillsammans med minnesanteckningen och finns det 

några kommentarer på materialet så ska dessa skickas till Anna-Lena Hardtmann 

senast 28 november. Förslaget kommer presenteras för Styrgrupp närvård 8 

december.                                                                                       



 
 

Förvägsplanering laxering                                                      

Arbetsgruppen som skulle se över SÄS förslag kring laxering inför 

koloskopiundersökning har haft ett möte och justerat så att alla parter nu är nöjda 

med förslaget för delregional tillämpning som presenteras. Förslaget skickas ut 

tillsammans med minnesanteckningen och finns det några kommentarer på materialet 

så ska dessa skickas till Anna-Lena Hardtmann senast 28 november. Förslaget 

kommer presenteras för Styrgrupp närvård 8 december.                                                                                           

Egengranskning                                           

Presentation av vilka som gjort egengranskningen görs. Sammanställning av statistik 

pågår för de olika verksamheterna. Alla verksamheter som har mer än två svar 

kommer få sin statistik i powerpointpresentation. Vissa enheter har inte hunnit göra 

egengranskning och alla enkäter förlängs till och med november. Alla rapporterar 

sina handlingsplaner i januari.                                      

Presentation bifogas minnesanteckningen.  

            

§ 8. Avvikelser/Analysgruppen                   

Avvikelse-analysgruppen har haft möte kring ett ärende som lämnats in. När ärenden 

lämnas in ska namn tas bort men typ av verksamhet kvarstå då det inte är enskild 

personal som ska analyseras. Ärendet har tidigare presenterats och gås igenom kort. 

Sammanfattning av analysgruppens arbete presenteras. Fortsatt diskussion behöver 

ske hur hanteringen ska ske om en tvist uppstår där två parter kör fast och man inte 

kommer vidare. Kanske behöver ett stöddokument tas fram eller om 

tvistehanteringsrutinen som just nu revideras även skulle kunna gälla denna typ av 

ärenden.                                                      

Ärendet och sammanfattning bifogas minnesanteckningen.   

När det gäller avvikelser som skulle skickas in från verksamheterna där två eller flera 

verksamheter ”medverkat” till att det brustit i vård- och omsorg så har ytterligare 

några inkommit, nu sammanlagt en handfull. Dessa ska analysgruppen titta på vid 

nästa möte 21 november med fokus på lämplighet som underlag för kommande 

workshoppar i mars. 

                                      

§ 9. Frågor kring äldre                                      

Frågorna kring äldre kommer gå in under ny Uppdragsgrupp Vuxna och äldre nästa 

år.                     

 

§ 10. Avslut  

Ordförande tackade för dagens möte. Den 14 december blir det sista mötet i denna 

grupp och det blir då fysiskt.   


